



ANS SKOLE
Silkeborg kommune

Skolebestyrelsen
Mandag
Den 19.11. 2018
DAGSORDEN

Tidspunkt: kl. 19.00 –
21.30.
Lukket møde kl.21.30-
22.00

Sted:
Skolen i Nørskovlund

Mødeleder:
Ida Bøhme Dybkjær

Møde: 3 ud af 6

O=Orientering
D=Drøftelse
UB=Udtalelse/
Beslutning

Deltagere: Ricky Lund, Ida Bøhme Dybkjær, Ulla Lindbæk Strøm, Stig Rask
Olesen, Lars Emil Bak, Louise Kring, Gitte Bruno.
Personalerepræsentanter.: Janni Nørtoft Nielsen, Bo Georgi
Elevrådsrepræsentanter.: Noah, Victor
Ledelsesrepræsentant: Keld S. Simonsen, Per Brunse-Ottosen
Sekretær: Lone Skovborg
Afbud: Lars Emil, Gitte, Per.
Gæst: Jette Patscheider

Punkt 1.	O/D/ 19.00- 19.10	Elevrådet Elevrådsarbejdet siden sidst. <i>Der har ikke været afholdt elevrådsmøde siden sidst.</i>	PO/Victor/ Noah
-------------	-------------------------	--	--------------------

<p>Punkt 2.</p>	<p>D/B 19.10- 20.00</p>	<p>Drøftelse af Børne-og Ungeudvalgets indstilling på specialområdet.</p> <p>-Vi starter med en rundgang på Skolen i Nørskovlund, så SB kan se hvordan og hvor vi er udfordret lokalemæssigt. Herunder også hvilke tiltag, vi har iværksat.</p> <p>-Drøftelse af indstillingen – herunder drøftelse af de to hovedbegrundelser for ny placering:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Manglende fysisk kapacitet • Børn der er udfordret af den lange transporttid og de lange skoledage <p>-Indstillingens betydning for Ans Skole</p> <p>-medarbejdernes reaktion</p> <p>-Opstilling af pavillon</p> <p>-Handlingsmuligheder for SB/Skolen i planlægningsfasen frem til 1.juni 2019</p> <p>Bilag: Beslutningsreferat fra Børne-og ungeudvalgsmødet 05.11.18</p> <p><i>Indledningsvist orienterede Jette om placeringen af de 6 klasser på hhv. stueeta- gen og 1. sal. Der er daglige udfordringer med pladsmangel og støj. Der er også 6 klasser i Ans, men her er man ikke nær så udfordret på pladsen og på støj, som her i Nørskovlund.</i></p> <p><i>Med en pavillon, der nu er bevilget opsat i Ans, vil vi kunne flytte yderligere én klasse herfra og til Ans og så yderligere optag af ny klasse. Dette skal ske ved skoleårs start august 2019, hvor den nye pavillon også vil være klar.</i></p> <p><i>Bestyrelsen var rundt at se lokalerne og nogle af de udfordringer, vi har plads- mæssigt, samt fik undervejs orientering om nogle af de nye tiltag vi arbejder med.</i></p> <p><i>Keld orienterede om det radikalt ændrede forslag der fremkom, efter udvalgenes indstillinger omkring det specialiserede område var afsluttet. Disse var meget overraskende for os, idet det på ingen måde fremgik af de forslag de nedsatte udvalg havde fremsat.</i></p> <p><i>Bestyrelsen drøftede transportspørgsmålet, transporttid etc., hvor det på ingen måde giver mening, at det skulle give kortere transporttid ved en central place- ring, p.g.a. den trafik logistik, der er omkring Silkeborg By. Det er for tyndt kun at måle i distance, det er tiden der er den afgørende faktor.</i></p> <p><i>Bestyrelsen spurgte ind til personalets holdning omkring det nye forslag. Mange har sagt "nå" – og ved ikke helt, hvad man skal tro, og tænke – der kan ske man- ge ændringer over 3 år. Mange er også glade for, at man nu er blevet hørt i f.t. pladsproblematikkerne. Men uanset hvad, en usikkerhed, der vil præge os de næste 3 år. Distriktsskolens personale har talt om, det vil blive meget tomt, hvis vores specialafdeling flytter, og at det vil være et stort tab for Ans Skole.</i></p> <p><i>Hvis der blev bygget helt nyt med masser af kvadratmeter og mange forskellige små og store rum, specialdesignet til børn af vores kaliber, så ville det da være fantastisk. Men er dette en realistisk mulighed?</i></p> <p><i>Der skal både være et godt læringsmiljø for børnene, men også et godt arbejds- miljø for de voksne.</i></p> <p><i>Der er holdninger både for et fortsat samlet tilbud og for, at man kan have et tilbud placeret i f.t. den nordlige del af kommunen og et tilbud i f.t. den sydlige del.</i></p> <p><i>Det ville have været meget interessant, at kunne have fået lov at oprette en nest- klasse, men det var desværre ikke medtaget i indstillingen.</i></p> <p><i>Ulla og Ricky skriver et indlæg til Børne- og Ungeudvalget.</i></p>	<p>KSI/JP</p>
---------------------	---------------------------------	---	---------------

<p>Punkt 3.</p>	<p>O/D 20.00- 20.15</p>	<p>Regnskab 18 og budget 19</p> <p>Herunder Børne- og Ungeudvalgets indstilling til fordeling af de ekstra midler, der er afsat til skoleområdet.</p> <p>Bilag: Udmøntning af budgetforlig. Regnskab og budget for Ans skole fremlægges på mødet.</p> <p><i>Årets sidste store budgetopfølgning er 31/10, som vi netop har lavet. I oversigten er indarbejdet alle kendte/forventede indtægter og udgifter i den resterende del af 2018.</i></p> <p><i>Samlet set på alle 4 tilbud og på et samlet budget på 48,5 mio kr. overfører vi et plus på 924.471 kr. – mod en overførsel på 1.051.000 kr. året forinden. D.v.s. der er kun "spist" en lille smule af den buffer vi har.</i></p> <p><i>Som I også kan se i prognosetallene, er der stor forskel på, hvordan de 2 skoletilbud er stillet i året der kommer. På distriktsskolen vil bufferen være brugt, når vi når til det nye skoleår i august. Planlægningen til kommende skoleår vil derfor også komme til at handle om, hvordan vi reducerer forbruget. En del af løsningen her, ved vi dog allerede, idet der er barsler på vej.</i></p> <p><i>For Skolen i Nørskovlund vil der, set i sammenhæng med SFO-tilbuddet være ½ mio. kr. at gøre godt med til nyansættelser.</i></p> <p><i>Prognosetallene viser også et forsigtigt bud på, hvad de ekstra tilførte midler betyder. Det er jo slet ikke så meget, som man kunne tro. Men her er det væsentligt at gøre opmærksom på, at der i juni 18 blev indregnet en besparelse på skolerne på 1,5%. Denne besparelse skal så at sige først udlignes med de nye midler, som politikerne valgte at tildele området. Disse udgør ca. 2,5%, så den samlede nettovirkning er lige omkring 1%. I alt for os i 7/12 i 2019 et plus på ca. 270.000 kr.</i></p> <p><i>Prognosetallene er af gode grunde behæftet med nogen usikkerhed og det bliver først i løbet af december, at vi præcist kan se, hvordan budgetterne for 2019, på både løn og øvrig drift kommer til at lande, så den orientering må I have til gode til vores første møde i det nye år.</i></p>	<p>LSR</p>
<p>Punkt 4.</p>	<p>D/B 20.15- 20.30</p>	<p>Tilbage melding fra dialogmødet 23.10</p> <p>På mødet mellem SB-formand, skoleledere og politikere blev nedenstående udvalgmål drøftet:</p> <p>"Det er et politisk mål at medarbejdere og ledere kan frigøre mere tid til forberedelse af kerneopgaven og mindre tid på uhensigtsmæssige procedurer og administration."</p> <p>Vedhæftet er referat af drøftelserne i 4 arbejdsgrupper.</p> <p>Input fra SB på Ans Skole</p> <p>Bilag: referat fra dialogmødet</p> <p><i>Elevplaner / skriv om færre fag.</i></p> <p><i>Udfordre klasse størrelser.</i></p> <p><i>Ikke for mange centrale projekter.</i></p> <p><i>Ideen/tanken er præsenteret og bestyrelsen går i tænkeboks.</i></p>	<p>KSI/RL</p>

Punkt 5.	D/B 20.30- 20.45	<p>3 beslutningspunkter</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Forretningsorden. Ændringer i forretningsorden kræver vedtagelse i to ordinære møder (jf. §11) 2. Sommerferiepasning. Mulighed for at varetage feriepasning lokalt i én af de tre sommerferieuger (Også drøftet sidste år, og skoleledelsen anbefaler at vi holder fast i den fælles sommerferiepasning) 3. Databeskyttelsesrådgiver. Et tilbud til kommunens skolebestyrelser. (Skoleledelsen anbefaler at vi takker nej, da behovet i skolebestyrelsesarbejdet nok ikke står mål med indsatsen) <p>Bilag: Ny forretningsorden. Mail om sommerferiepasning. Mail om databeskyttelsesrådgiver.</p> <p>Forretningsordenen er godkendt.</p> <p>Indstillingen godkendt. Vi holder fast i den fælles sommerferiepasning og ønsker ikke selv at varetage én af de tre sommerferieuger.</p> <p>Vi takker nej!</p>	KSI
		Kaffe	
Punkt 6.	O/D 21.00- 21.25	<p>Meddelelser: Afdelinger</p> <p>Der har netop været afholdt kontaktlærer dage og valgfags dage. 2. årgang har været på biblioteket, 3. årg. På Silkeborg Museum, vi har haft besøg af en teatertrup. 1. årgang har lavet drømmefangere og julelanterne og vi har været i fritten og bage pebernødder.</p> <p>Vores 4. årgang har været på Museet i Tange, 5. årgang haft uddannelses- og erhverv., Udskolingen melder positivt tilbage om valgfagsdagene. Over hele linjen er der skole/hjemsamtaler. På Nørskovlund – samtaler og elevplaner er færdige, revisitativ onsskemaer er indsendt.</p> <p>Skoleledelsen: Forslag om stort forældrearrangement i område nord. Ricky og Keld nåede at mødes med skoleledere og bestyrelsesformænd i område Nord, inden dialogmødet, hvor man nåede frem til 3 forslag til oplægsholder til et stort fællesarrangement. Hvis der er forslag udover disse 3, så send en besked til Keld. Arrangementet bliver en gang i April.</p> <p>Vi har fået en bevilling på 350.000 kr. til at modernisere omklædningsrummet på Nørskovlund, således at der i stedet for 1 stort omklædningsrum, bliver 2.</p> <p>Bestyrelsen: Punkter til næste møde: Næste møde er et temamøde (14.01 kl. 17-19) og temaer og indbydelse fremsendes fra skoleafdelingen 14 dage før mødet.</p> <p>Reserver fra 17 – 20, således at vi har mulighed for at drøfte eventuelle egne punkter.</p>	
Punkt 7.	21.25- 21.30	<p>Evt.</p> <p>Eleverne er trætte af, at hallen ikke bliver åbnet før efter 10 til 15 minutter inde i frikvarteret. Det er træls at stå og vente, så det vil de gerne have gjort noget ved. Keld taler med Udskolingen.</p>	

Punkt 8.	21.30- 22.00	Lukket møde	
-------------	-----------------	-------------	--

Godkendelse af referat:

Ricky Lund



Jan Børge Døbejød



Janni Nielsen

B.C. Knudt

